

學生活動

Students Activities



學生活動

理工學院雖然校園狹小，但教育學生志向高遠，走向社會，使小課堂和大社會緊密結合。理工學院雖處有校無園的窘境，但是本院盡最大努力挖掘學生運動的空間，使所有的學生得到正常的體育鍛煉，使具有體育天賦的學生創出佳績。

- 澳門專上學生體育聯會3月15日下午5時假旅遊學院舉行第十四屆澳門大學生運動會頒獎典禮，本屆賽事包括：游泳、田徑、籃球、排球、羽毛球、乒乓球、擊劍、越野跑、龍舟及保齡球共十個比賽項目，超過800名運動員參加。會上播放去年賽事精華片段，隨後頒發第十四屆澳門大學生運動會各項賽事獎項，本年度團體總冠軍由澳門理工學院學生會以總分50分奪得。
- 本院龍舟隊5月2及3日派出一行50人前往香港，參加由港島龍槳會主辦的第十屆香港深水灣龍舟賽。本院健兒們始終保持高昂士氣，發揮團結奮鬥、勇於拼搏的精神，力拼對手。男子隊經三輪比賽，連續取得三個回合第一名，成為大專組的總冠軍，奪冠最佳時間為2分13秒63，較第二名快近三秒時間。混合隊經兩場初、複賽後擊敗多支隊伍，晉升半總決賽，於混合公開組碟賽中，令各隊俯首稱臣，以2分18秒21取得混合公開組碟賽冠軍。

Students Activities

Despite the constraints imposed by limited space on the MPI campus, the Institute has gone all out to promote sport activities among its students and reaped gratifying results.

- Macao University Sports Association held the award ceremony of the 14th Macao University Championships at 5:00 p.m. on March 15th at the Institute for Tourism Studies. The University Championships of this year included the following events: swimming, athletics, basketball, volleyball, badminton, table tennis, fencing, cross-country running, dragon boat racing and bowling. More than 800 athletes participated. Video clips featuring highlights of last year's University Championships were played before awards were presented to the winners of the 14th Macao University Championships. With a total score of 50 points, the Macao Polytechnic Institute Student Union won this year's overall championship.
- The MPI Dragon Boat Team joined the Tenth Deep Water Bay Regatta organised by the Hong Kong Paddle Club on May 2nd and 3rd, 2009. With high morale and a united spirit, they won the Student Championship and the Mixed Plate Final. The MPI Men's Team won the Championship of the College Student category with a time of 2 minutes 13.63 seconds. The Mixed Team of MPI won the championship of the Mixed Plate Final with a time of 2 minutes 18.21 seconds.

- 學生龍舟隊2009澳門龍舟賽大學生小龍錦標賽（5月）中奪冠軍及季軍；港島龍槳會主辦的“第十屆港島龍槳會龍舟比賽”中取得大專組冠軍及混合公開組碟賽冠軍；今年6月本院龍舟隊被邀請參加在大嶼山大澳舉行的“粵、港、台、澳友誼龍舟邀請賽”及“兩岸四地龍舟錦標賽”，分別取得季軍及亞軍；在2008中國天津海河旅遊節開幕式暨中國天津“塘沽杯”國際大學生龍舟邀請賽中，理工龍舟隊取得優秀的成績，並授予道德風尚獎。
- 澳門理工學院運動代表隊組織同學參加由澳門專上體育聯會舉辦的“第十四屆全澳大學生運動會”，本院奪得運動會總冠軍，並取得連續十三年全澳大學生運動會總冠軍。
- 本院體校學生馮理奧於2009年第七屆全國大學生“回歸杯”攀岩錦標賽暨國際大學生攀岩邀請賽中勇奪男子難度賽甲A組冠軍。
- 本院於2008年11至12月期間舉辦“粵、澳文化遺產攝影比賽”，院內各校同學積極的參與下，經藝術高等學校代表評審後，選出一眾得獎作品並於院內展出。
- 為推動校園文化，表達學長對新生的關懷，於2009年3月舉辦“迎新禮品創意設計比賽”，以愛與關懷為主題設計一份迎新禮品歡迎新生加入理工的大家庭。
- Also in May 2009, the MPI Dragon Boat Team won the championship and was second runner-up in the 2009 Macao University Student Small Dragon Boat Championship. The team also carried off the second runner-up prize at the Guangdong, Hong Kong, Taiwan and Macao Dragon Boat Friendly Invitational Tournament and was first runner-up at the Cross-Strait Dragon Boat Tournament, both events being held at Lantau Island, Hong Kong in June 2009. Earlier in the 2008 China Tianjin Haihe River Tourism Festival and Tianjin “Tanggu Cup” International University Students Dragon Boat Invitational Tournament, the MPI team gained brilliant results and the Sportsmanship Award.
- The MPI team participated in the 14th Macao University Championships and won the overall championship for 13 consecutive years.
- Fong Lei Ou, a student of the School of Physical Education and Sports of MPI won the championship of the Men's Difficulty, Group A at the 2009 Reunification Cup – 7th National Rock Climbing University Students Championship and International University Students' Rock Climbing Invitational Tournament.
- MPI organised the Guangdong-Macao Cultural Heritage Photography Competition in November and December 2008. The participants' photos were reviewed by experts from the School of Arts and prize-winning works were exhibited at the Institute.
- To promote campus culture, a Welcome Gift Design Competition was held at the Institute in March 2009. This competition required the participants to design a welcome gift for newcomers under the theme “Love and Care”.



